
Stanovska 
oraanisaciia JUI) 

Iz izvršnega odbora 
—iz Izvršnom odboru Jugoslovenskog uči 

teljskog udruženja Beograd. — Upravni ddbo 
Sreskog učiteljskog društva za srez kulski 
održao je svoju prvu sednicu u ovoj godin 
24 februara 1936 godine u Kuli. Na ovoj sed 
niči raspravljana su mnoga staleška pitanja 
Ali, ono što je najviše izazvalo inteiresovanji 
kod prisutnih članova uprave, bio je izvesta 
pretsednika o stanju u Jugoslovenskom uči 
teljskom udruženju. Sva prispela akta, bih 
od Sekcijske uprave iz Novog Sada, bila oc 
Izvršnog odbora Jugoslovenskog učiteljsko; 
udruženja iz Beograda, pročitana su i saslu 
šana sa največom pažnjom. Prilikom čitanjf 
prispelih raspisa moglo se konstatovata tu 
licima s vi ju prisutnih odbornika, davljenje 
koje je izazvalo hrabro i kuražno istupanje 
naše Centralne uprave povodom Uredbe c 
smanjenju činovrtičkih prinadležnosti. Na 
kraju sednice donešeno je jednoglasno rese 
nje, da ovaj odbor, u ime svoje i u ime celo 
kupnog članstva ovoga sreza toplo pozdrav 
g. pretsednika i ceo Izvršni odbor Jugoslo 
venskog učiteljskog udruženja. — U to ime 
mi Vas najsrdačnije pozdravljamo i izraža
varno Vam veliku zahvalnost na energičnon 
i požrtvovnom radu u odbrani interesa član 
stva i organizacije. — U ime odbora: Pret 
sednik: Dragomir P. Aranicki s. r. Sekretar 
Radunovič Savo s. r. 

Iz sekcije 
—s JUU — sekcija za dravsko banovine 

v Ljubljani. — Sarajevo, 11. III. 1936. — Sa 
zbora održanog 2 marta 1936 godine i jedno
dušnom zaključku njegovom pozdravljamo 
Vas i solidarišemo se sa muškom i ispravnom 
borbom za naša staleška prava. — Pretsed
nik: Kostič s. r. 

Iz društev 
Vabila 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO LJUB
LJANA MESTO bo zborovalo v soboto dne 
28. marca ob pol 9. uri v telovadnici šole na 
Grabnu. Poleg običajnih točk je na dnevnem 
redu tudi predavanje tov. Vranca »O perečih 
pedagoških zadevah«.  Odbor. 

= JUU — SRESKO DRUŠTVO MARI
BOR DESNI BREG bo zborovalo dne 4. apri
la 1936. ob pol 10. uri v deški narodni šoli 
v Studencih po dnevnem redu, ki je bil ob
javljen na zborovanju v mesecu marcu. 

Petrovič Simo, t. č. preds. 
= JUU — SRESKO DRUŠTVO LAŠKO 

sporoča tem potom svojemu članstvu dvoje 
važnih stvari: 

1. (Za vse!) Zborovali bomo 4. aprila 1936 
ob 9. uri v Hrastniku, z bogatim dnevnim re
dom. (Istega bomo v podrobnosti javili, čim 
bo možnost vsestranske njegove izvršitve 
zajamčena!) 

2. (Za nekatere!) Društvenega blagajnika 
so namreč ti pošteno razjezili, odbor razža
lostili, organizacijo pa na cedilu pustili! Dolg 
na članarini znaša po zaslugi teh že 1900 Din 
(tisočdevetsto Din). Vsem »zaostalim« so bili 
dolžni zneski že opetovano priobčeni, gotovo 
je tudi znano, čemu so bile položnice prilože
ne? Mnogi svojega »molka« niti ne opravi
čijo. Prosimo ponovno, da vsaj do prvega v 
prihodnjem mesecu urede vsak svoj odnos 
napram blagajni. Za 1. april nas presenetite 
(ne potegnite!), ker sicer bomo primorani iz
vesti konsekvenco, ki jo pravila velijo! — 
Odbor. 

Poročila 
+ JUU SRESKO DRUŠTVO ŠOŠTANJ 

je zborovalo 15. februarja v Šoštanju ob 80% 
udeležbi. 

Predsednik se pred prihodom na dnevni 
red spomni umrlega tov. A. Hrena in premi
nulega tov. I. Smolnikarja. Spomin smo poča
stili s trikratnim »slava«. — Namesto vencev 
bomo po soglasnem sklepu članstva nakazali 
Učit. domu v Mariboru 200 Din. 

Nato prečita tov. tajnik zapisnik zadnje
ga zborovanja; s tem v zvezi prečita predsed
nik odgovor sekcije k v zapisniku navedeni 

resoluciji, kar vzame članstvo brez debate na 
znanje. 

Prečitane dopise vzame članstvo istotako 
na znanje. Iz njih obravnave smo razbrali po
ložaj našega stanu in prizadevanje organiza
cije za njegovo izboljšanje. 

Za saniranje stanovskih prilik v savski 
banovini pa naše društvo po izjavi tov. bla
ga j ničarke ne more prispevati ničesar. 

1 Tov. predsednik poda poročilo o seji 
' predsedniškega zbora, ki je bila dne 9. febr. 

v Mariboru. 
Tov. Trobej Marica predava o temi »Ne

kaj opazk k ženskemu vprašanju«, Trobej 
Cilka pa »Ženska v javni službi«. 

Tov. Mlinšek predlaga naj sekcija vodi 
borbo proti monopolizaciji šolskih knjig dalje, 

i četudi zadeva zaenkrat izgleda kot brez
uspešna. 

Tov. Mencej vabi tovariše(ce) k nabiranju 
narodnega blaga v našem okolišu. Dotični, ki 
so se prijavili, bodo dobili natančna navodila. 

Po zborovanju se je sestal odbor za zbi
ranje gradiva radi sestave novih čitank. 

, Tov. predsednik apelira ponovno na član
i stvo, naj pristopi k stanovskim gospodarskim 

društvom, predvsem k Samopomoči in Samo
pomoči za otroke. 
I. Vrečko, preds. R. Macarol, tajnik. 

i 
+ JUU — SRESKO DRUŠTVO LJUB

' LJANAMESTO je zborovalo 14. februarja 
: zvečer na šentjakobski šoli z običajnim dnev
' nim redom in predavanjem o učiteljskih go

spodarskih in socialnih ustanovah. 
Predsednik je uvodoma počastil spomin 

pokojnega člana Vendelina Sadarja. Sledilo 
je poročilo o seji predsedniškega zbora JUU 
v Mariboru. Obširno poročilo je vsebovalo 
intenzivno poslovanje sekcije in centralne 
uprave JUU v zadevi učiteljske stalnosti in 
novega disciplinskega postopka, novih učnih 
načrtov in monopolizacije šolskih knjig. Iz
vzemši spomenice predsedniškega zbora, ki 
se ni smela citati in ni bilo dovoljeno o njej 
razpravljati, je predsednik prečital in stvar
no komentiral vse došle dopise in okrožnice. 
Ker se je od zadnjega zborovanja nabralo 
dokaj zanimivega materiala, je bilo njegovo 
obširno poročilo zelo živahno in vsestransko 
informativno. 

Razpravi je sledilo poročilo o učitelj
skih gospodarskih in socialnih ustanovah, ki 
ga je podal tov. Oto Oman. Poročilo je bilo 
kratko in jedernato, a sprejeto s tem večjim 
zadovoljstvom. 

V razpravi k predsednikovemu poročilu 
je bilo govora tudi o natečaju za nove učne 
načrte in o novi osnovni šoli za Bežigradom. 
Soglasno so bili sprejeti naslednji predlogi: 

1. Društvo predloži krajevnemu šolske
mu odboru in občinskemu svetu v Ljubljani 
vlogo s sledečimi sklepi: 

a) V novo šolsko poslopje za Bežigradom 
naj se vseli samo osnovna šola, ker je zgrad
ba po svoji tehnični izpeljavi tudi zidana za 
osnovno šolo. 

b) II. deška meščanska šola naj ostane 
v Beethovnovi ulici, kjer ima za 390 učencev 
na razpolago 18 prostorov. 

c) Vajeniški dom naj dobi svoje prostore 
v kakem drugem poslopju, ki je last mestne 
občine. 

2. Novi učni načrti naj v vsakem oziru 
ustrezajo zahtevam modernih pedagoških 
stremljenj. Sekcija za dravsko banovino se 
naprosi, da pri izvršnem odboru JUU v Beo
gradu izposluje podaljšanje natečaja do 1
avgusta t. 1. 

3. Prihodnje zborovanje naj bo celo
dnevno. 

Po izčrpanju dnevnega reda, je zaključil 
predsednik zborovanje, ki je trajalo nad 
2 uri. 

Predsedniško poročilo je seznanilo član
stvo o predsedniškem zboru v Mariboru, o 
učnih načrtih, monopolskih knjigah in o dru

» gih stanovskih in prosvetnih vprašanjih. 
Tajnica tov. Klovarjeva seznani članstvo 

z došlimi dopisi in prosi, naj vrnejo nekatere 
zamudne šole vprašalne pole o zadolžitvi uči
teljstva. Nato poda pregled našega članstva 
pri gospodarskih organizacijah v banovini: 
Učiteljska tiskarna: 4, Samopomoč: 2, Samo
pomoč učit. otrok: 2, Omišaljski dom: 2. Na 
zborovanju sta se prijavila 2 nova zadružnika 
pri Učiteljski tiskarni. 

V poslednjem času smo imeli nekaj novih 
zaščitnih primerov. 

Nato navaja tov. tajnica članske spre
membe in navede imenoma vse, ki zapu
ščajo naš srez, oziroma menjajo svoja služ
bena mesta v 'srezu ob poslednjih preme
stitvah. 

Uprava Narodnega gledališča v Ljubljani 
preklicuje svoječasno dovoljenje za 50% po
pust našim članom, kar vzamejo zborovalci z 
obžalovanjem na znanje. 

Tov. Acceto in drugi so obnovili vpraša
nje glede enkratne brezplačne krožne vožnje 
za učiteljstvo. Odbor je vložil že predlog na 
sekcijo. Potrebno pa bi bilo, da bi nas v tem 
podprle še ostale stanovske in druge organi
zacije. 

Tov. Rostohar prosi predsednika naj pre
čita mariborsko spomenico JUU in Lapajne
tove interpelacije. Predsednik odkloni poro
čilo o spomenici in nje čitanje, s pojasnilom 
so se zadovoljili tako interpelant kakor tudi 
ves zbor. 

Tov. nadz. Bezeljak je poročal o osebnih 
spremembah v našem srezu, ki jih je 30. Vsem 
je izrekel zahvalo za vestno delo na doseda
njih službenih mestih, odhajajočim je izrekel 
besedo v slovo, novodošlim pa dobrodošlico. 
V imenu JUU pa je storil isto tov. predsed
nik. 

Nato smo razpravljali še o gospodarskih 
zadevah. 

Tov. blagajnik Kopriva je poročal o bla
gajniških poslih. Končno je pozval tov. pred
sednik vse članstvo za pristop k Učiteljski 
tiskarni in drugim stanovskim gospodarskim 
edinicam. Nato je bilo zborovanje, ki ga je 
obiskalo 63 članov in članic zaključeno. 
Jože Župančič, preds. Štefanija Klovar, taj . 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V KO
ČEVJU je zborovalo dlne 7. marca t. 1. v Ko
čevju. 

Navzočih 55 članov — t. j . 46,6%. 
Tovariš predsednik je otvoril zborovanje, 

pozdravil navzoče zborovalce, imenoma no
vega člana tov. Kodriča Vladimirja iz Ko
čevja. Poročal je, da so bili premeščeni iz 
sreza sledeči tovariši (ce), naši člani: Sovre 
Amalija, Šega Ivana, Stariha Zora, Kržin Šte
fan in Petelin Albin, ki se je zelo lepo poslovil 
od svojega društva. Odhajajoči tovariš je bil 
zelo agilen član in dober tovariš. — V teku 
zadnjih treh mesecev so izstopili iz društva 
tov. Horvat Marija — Kočevje, Pave Franc — 
Dol. vas, Blenkuš Alojzij — Livold, Ivane 
Majda — Sodražica, Zalar Amalija — Dobre
polje in Vanič Ana — Dolenja vas. 

Nato je poročal, da je tovariš predavatelj 
Dolgan Josip odpovedal svoje predavanje 
radii bolezni. Mesto njega je imel kratko pre
davanje o naši podeželski šoli kot delovni 
zajednioi, tov. predsednik. Razvijal je sle
deče misli: Na šolstvo vpliva geografska le
ga šole.in osebnost učiteljeva — učitelj živi 
še vedno izoliran v javnosti — temu je kriva 
konzervativnost ljudstva. Šola nima samo
stojnosti — potrebno je ločiti šolstvo od po
litične uprave. Šoli in učiteljstvu jemlje ugled 
časopisje, zlasti ono, ki je močno razširjeno 
med ljudstvom. Naša pedagoška literatura je 
še v povojnih. Šola golega znanja naj izgine, 
živi naj v tesnem objemu z življenjem v vasi. 

O gospodarskih ustanovah JUU je govo
ril tov. Koutnv. Razvila se je živahna debata 
zlasti o obeh samopomočih. Tov. Peterim Al. 
je predlagal, da bi se spremenlilii obe samo
pomoči na strogo matematično zasnovano za
varovanje. Odgovarjal mu je tov. Koutnv, 
zahtevajoč, da ostaneta obe ustanovi na se
danji podlagi. 

V gospodarski odsek so bili izvoljeni to
variši Kmet, Jaklič, Sedej A. lin Zupanec. 

O seji predsedniškega zbora, ki se je vršil 
dne 9. febr. t. 1. v Mariboru, je poročal tov. 
predsednik. 

Tovarišica blagajničarka poziva vse član
stvo, da bolj točno plačuje članarino. 
Kmet, predsednik. Čok Antonija, tajnica. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V KAM
NIKU je zborovalo dne 15. februarja 1936. 
v Domžalah. Navzočih je bilo 78 članov — 
t. j . 58,2%. 

Predsednik tov. Napokoj je ob otvoritvi 
posebej pozdravil tov. Arriglerja in novo
došle tovariše (ice), onim pa, ki bodo odšli 
v druge sreze, je želel mnogo uspeha in za
dovoljstva na novih mestih. Sporočil je član
stvu, da se je odbor, radi odhoda predsed
nika in podpredsednika upravnega odbora ter 
podpredsednika nadzornega odbora, na zad
nji seji rekonstruiral tako, da je sedaj pred
sednik in blagajnik tov. Napokoj Josip, pod
predsednik po tov. Chvatal Franc. Podpred
sednik nadzornega odbora je tov. Golob Ivan. 

Tajnik tov. Trobiš Štefan je podal poro
čilo o zborovanju predsednikov sreskih dru
štev 9. febr. 1936 ter obvestil navzoče o mno
gih aktualnih zadevah naše organizacije. Nato 
je prečital došle dopise, h katerim so se spre
jeli sledeči sklepi: 

1. Za ureditev razmer v savski sekciji 
naše društvo ne more v denarju prispevati. 

2. Ravno tako se ne bo prispevalo v »Pod
porni fond« za brezposelne tovariše (ice). 

3. V gospodarski odsek so bili izvoljeni: 
tov. Rupnik Marija, Merčun Ciril in Maver 
Julij. 

V. Mlekuž, 
predsednik. 

+ JUU SRESKO DRUŠTVO LITIJA je 
zborovalo 15. febr. 1936 v Ljubljani pri Mikli
ču. Predsednik tov. Župančič je pozdravil vse 
članstvo, imenoma pa sres. šol. nadzornika 
tov. Bezeljaka. 

Uvodoma je članstvo na predsednikov 
poziv počastilo spomin f Antona Hrena, uči
teljskega voditelja in šol. upravitelja v Stu
dencih pri Mariboru ter f Friderika Kramerja, 
šol. upravitelja v p. iz Škofje Loke, ki je oče 
naše članice šmarske učiteljice tov. Olge Kra
merjeve. 

Nato je izrekel čestitko navzoči tov. Roži 
Dolinarjevi iz Kresnic, ki službuje nepretrgo
ma že 25 let v Kresnicah in SO' njen jubilej 
proslavili obenem s 60letnico obstoja šole. 
Na slavju je zastopal naše društvo tov. pred
sednik, ki je sporočil prireditelju proslave, šol. 
upravitelju tov. Ivanu Tometu čestitke JUU. 

Tov. Terezija Samčeva, naša članica iz 
Višnje gore je v krasnem, pesniško zasnova
nem govoru prikazala učitelja kot vzgojitelja 
in človeka, ki nosi mladini sonce in vzgojo. 
Za lirično poetičen referat se ji je zahvalil 
tov. predsednik, zborovalci pa so nagradili 
svojo mlado in podjetno tovarišico z močnim 
aplavzom. 

Josip Mihelič, 
tajnik. 



Tov. Koman je podal v prav dobrem refe
ratu o sestavi novih čitank, mnogo zanimivih 
in dobrih smernic. 

Referat o »Učiteljski tiskarni« je prečital 
tov. Merčun. Po zaključku tega, je predlagal 
tov. Koman, da bi postali vsi člani našega 
društva zadružniki »Učiteljske tiskarne«. 
Predlog je bil sprejet z vsemi proti 4 glasovi 
s tem, da poročeni učiteljski pari plačajo le 1 
delež. 

Na zborovanju je bilo tudi govora o pre
mestitvah tov. Horna, Primožiča in Kokalja. 

Prihodnje zborovanje bo konec meseca 
marca. 

Predsednik: 
Napokoj Josip, 1. r. 

+ J U U — SRESKO DRUŠTVO MUR
SKA SOBOTA je zborovalo dne 7. marca 
1936 v Murski Soboti v navzočnosti 78 čla
nov. 

Pred zborovanjem je imel tov. predsed
nik komemorativni govor o pok. tov. Hrenu, 
ki ga je prikazal kot borca za stan in orga
nizacijo. 

Po otvoritvi zborovanja je tov. predsed
nik pozdravil tov. sres. šol. nadzornika, tov. 
Supančiča D. kot zastopnika sekcije in na
šega bivšega predsednika veterana tov. Poč
garja. 

Po overovljenju zapisnika je podal tov. 
predsednik poročilo o zboru predsednikov. 

Nato je tov. Supančič izrekel pozdrave od 
strani sekcije na društvo in pri tem pouda
ril, da je naše društvo eno med najbolj de
lavnimi v sekciji. 

Za tem je podal poročilo o vseh aktual
nih točkah, ki zadevajo naš stan. Predvsem 
pa je podčrtal dejstvo, da učiteljstvo v dr
žavi še nikdar ni bilo tako složno kot je 
danes. 

Tov. tajnik je nato podal ekscerpt iz do
šlih dopisov. V zvezi z dopisom KPA je dru
štvo sklenilo, da bo tov. Kramberger zbiral 
knjige od tovarišic(ev), ki se bodo nato raz
delile javnim knjižnicam po vaseh in pa knjiž
nici KPA. 

Ob tej priliki se je priredila tudi zbirka 
za Hrenov kamen, ki je prinesla 171 Din, 
129 Din pa da društvo iz svoje blagajne takoj 
da se nakaže UD 300 Din. 

Iz blagajniškega poročila posnamemo, da 
šteje društvo 110 rednih, 10 iporoč. učiteljic 
ter 2 upokojenca, skupaj 122 člana. Plače
vanje članarine je zelo slabo, dolga na čla
narini je Din 12.662'50. Zato predsednik ape
lira na članstvo, naj v redu izpolnjuje svoje 
dolžnosti. 

Za ženski odsek je poročala tov. Kosova. 
Na zadnji seji je imela tov. Kosova predava
nje »Učiteljica in organizacija«. Pri tej pri
liki je bil sprejet sklep glede priprave uči
teljice za poklic in pa predlog, da naj naši 
delegati na skupščini zahtevajo, da naj se 
zniža članarina za začetnice (ke); pri tem pa 
je tov. Gabrijelčič predlagal dodatek, da naj 
se zniža članarina vsem članom, saj jo tudi 
drugi težko plačujejo. 

Pri slučajnostih je tov. predsednik po
zval upravitelje na naročbo Novakovega 
»Zbornika« in na Kajčeve »Odmeve ob Mu
ri«, tov. Gabrijelčič pa je predlagal, da naj 
sekcija intervenira na pristojnem mestu, da 
naj bodo monopolski zvezki vsaj pravilno li
nirani. Glede prihodnjega zborovanja bo 
sklepal odbor. 

Ob % 12. uri je predsednik zaključil ži
vahno zborovanje s pozivom: »Zvečer pa vsi 
na koncert UPZ«. 

Nato je tov. predsednik podal splošno 
situacijo ter prešel k poročilu o predsedni
škem zboru 9. februarja, na katerem so se 
razpravljale naše zadeve. Izčrpno poročilo je 
bilo zelo zanimivo. 

Ko se je prečital in odobril zapisnik zad
njega zborovanja, so se obravnavali dopisi, 
ki jih je tov. predsednik objavil v pregledni 
in okrajšani obliki. Saj drugače ni mogoče, ko 
je od zadnjega zborovanja dospelo 37 dolgih 
dopisov. 

K Pravilniku o vršenju verskih dolžnosti 
učencev narodnih šol sta se sprejela naslednja 
sklepa: 1. a) Nadzorujočemu učitelju naj se 
preskrbi v cerkvi prostor, b) Šolski upravi
telji naj se nadzorovanja oproste. 2. Sekcija 
naj intervenira pri kr. banski upravi za navo
dilo glede praznovanja. 

Sledilo je nadaljevanje predavnj tov. Kot
nika o koroškem plebiscitu. Uvodoma je raz
tolmačil k 1. delu predavanja na tablah in ste
nah razgrnjene naše in nemške agitacijske 
letake, brošure in časopise. Nato je govoril o 
posledicah izgubljenega plebiscita, o prega
njanju naših volilcev, o nemških nasilstvih, o 
raznarodovanju potom šolstva, postopanju 
cerkvenih krogov ter o protiutežu našega živ
lja z raznimi društvi, kojih delovanje pa se 
vsestransko ovira. Končal je: »Duše trejo, ali 
štrli jih ne bodo nikdar! Priznavamo Nemcem 
pri nas vse kulturne pravice, a zahtevamo isto 
za naše brate na Koroškem!« Za zelo zani
mivo predavanje, ki je zahtevalo mnogo truda, 
je žel tov. Kotnik obilo priznanja. 

K 20 letnici, odkar so se srbske čete vkr
cale na otok Krf, je predaval tov. Vadnjal, ki 
je bil priča srbske Golgote. Ko je kot ujetnik 
pričakoval namestitve za učitelja, ga je zadela 
strašna pot: Prizren — Debar — Elbasan — 
Tirana — Valona. V svojem nad vse zanimi
vem predavanju je podal svoje osebne doživ
ljaje, polne groze in trpljenja na tej poti. Niti 
sanjalo se nam ni, da je med nami tovariš, ki 
je doživel take grozote. Strme in v pobožnem 
molku smo poslušali pretresljiva izvajanja. 
Tovariš predsednik se prisrčno zahvali obema 
predavateljima s konstatacijo, da takega zbo
rovanja še nismo imeli. 

Pri slučajnostih se je sprejel sklep, naj 
sekcija deluje, da se zopet uvedejo matični 
listi. 

Tov. Klemenčič sporoča, da se je sestavil 
redakcijski odbor za sestavo čitank ter pred
laga, da se sestavi pri društvu odbor, ki bo 
pomagal pri zbiranju gradiva. 

Na ta predlog se za zbiranje poveri tov. 
Klemenčič, ostali pa naj mu pošljejo eventu
alno gradivo. 

Prihodnje zborovanje bo v začetku aprila. 

Tajnik: 
Trobiš Štefan, 1. r. 

Predsednik: 
Štubel Miro, 1. r. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO V BRE
ŽICAH je zborovalo skupno s sreskim dru
štvom Krško dne 8. marca 1936 ob pol 10. 
uri v narodni šoli na Vidmu. 

Uvodoma je tov. podpredsednik breži
škega društva prečital poslovilno pismo tov. 
predsednika brežiškega društva Janka Kna
piča, ki je premeščen iz sreza ter pozdravil 
predavatelja prof. Šiliha in sekc. tajnika tov. 
Kumlja. G. prof. Šilih je v oblikovno kras
nem predavanju: Problematika učnih oblik — 
podal na podlagi diagrama izčrpno in pre
gledno sliko vseh učnih oblik. Poudaril je, da 
so uporabne vse, ne pa ob vsakem času. S 
pretiravanjem se seveda vsaka obrabi. Ne 
smemo torej vprašati: katera je najmoder
nejša, ampak: kdaj je ta ali ona na mestu. 

Debata je radi pomanjkanja časa izpadla, 
predavanje pa izide v Popotniku in g. prof. 
želi, da istemu sledijo tudi komentarji. 

Tov. Kumelj je prikazal težko borbo sek
cije za obrambo časti učit. stanu in organi
zacije. Napadi v časopisih, na javnih zboro
vanjih in posameznikov se stopnjujejo tako, 
da vplivajo kvarno ne samo na stan in orga
nizacijo, ampak celo na šolo. Položaj nam je 
osvetlil z zgovornimi zgledi. Obe društvi iz
rekata vodstvu sekcije za njeno prizadeva
nje polno zaupnico. Posamezniki so se še in
formirali pri tov. Kumlju glede baje name
ravane redukcije poročenih učiteljic, ponov
nega znižanja prejemkov, ustavitve napredo
vanja itd. 

+ JUU — SRESKO DRUŠTVO ORMOŽ 
je zborovalo 15. II. 1936 v Ormožu. 

Izmed 61 članov je bilo navzočih 33, t. j . 
54%. 

Po otvoritvi se tovariš predsednik Ljude
vit Belšak spomni prerano umrlega vzornega 
učitelja in tovariša Antona Hrena, ki je služ
boval tudi v Središču in ki ima največ zaslug 
za Učiteljski dom v Mariboru. Njegov spomin 
se je počastil z enominutnim molkom. Na 
predlog tov. Pinteriča se pa daruje iz dru
štvene blagajne Din 300*— za »Učiteljski 
dom«. 

Belšak Ljudevit, 
t. č. predsednik. 

Tajnik: 
Hribar Ivan, 1. r. 

Bitenc Rado, 
t. č. tajnik. 


